

国家市场监督管理总局

特种设备行政许可办公室公告

第 22 号

关于规范气瓶制造单位数字代码管理工作的公告

为统一境内外气瓶制造单位编号及管理工作，按照《气瓶安全技术规程》(TSG 23-2021)的相关要求，气瓶制造单位数字代码的申报程序、公示及查询等规定如下。

一、申报程序

1. 申请

气瓶制造单位应在特种设备生产许可申请受理后，通过邮寄或电子邮件（地址附后）向国家市场监督管理总局特种设备行政许可办公室（以下简称许可办）提交《气瓶制造单位数字代码申请表》。已赋码的气瓶制造单位不必再提出申请。

2. 编号

许可办在 5 个工作日内完成对《气瓶制造单位数字代码申请表》的确认，向符合要求的气瓶制造单位分配制造单位数字代码。

3. 公示

气瓶制造单位应将制造单位数字代码告知鉴定评审机构并在评审报告中予以说明，发证机关作出许可决定后，5个工作日内在总局全国特种设备公示信息查询平台

(<http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>) 公示许可范围，并注明3位气瓶制造单位数字代码，见下图示例。(注：《中华人民共和国特种设备生产许可证》信息不变。)

全国一体化在线政务服务平台 国家市场监督管理总局政务服务平台			
单位公示查询结果			
单位名称	有限公司	省份	
统一社会信用代码		单位类别	特种设备生产单位许可证
住所			
制造地址/办公地址			
证书编号		证书发证日期	
许可类别	境内国家局发证	申请类别	
发证机关	国家市场监督管理总局		
证书许可范围	压力容器制造-压力容器制造-内装填料气瓶(B5)——限溶解乙炔气瓶；具体产品范围见型式试验证书 压力容器制造-压力容器制造-焊接气瓶(B2)——限中小容积钢质焊接气瓶；具体产品范围见型式试验证书 (制造单位数字代码: 182)		
证书有效期		持证状态	有效
联系人姓名		联系人电话	

二、公示查询

1. 境内单位

<http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>

2. 境外单位

<http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>或

<http://english.selo.org.cn/>

三、其他要求

已使用数字代码的境内气瓶制造单位无需申报，由发证机关按

照本公告要求进行公示信息更改。

四、联系方式

联系人：李景振

电话：010-59068665 邮箱：selo@csei.org.cn

特此公告。

附件：气瓶制造单位数字代码申请表

国家市场监督管理总局
特种设备行政许可办公室

2023年1月28日

附件：

气瓶制造单位数字代码申请表

单位名称			
住所			
制造地址			
受理决定书编号			
联系人姓名		联系人手机	
联系人邮箱			
申报理由			
附件			
《特种设备行政许可受理决定书》			
声明			
我单位承诺以上信息完全属实，因我方申报信息有误造成公示存在问题，后果由我单位承担。			
签字	公章		日期
国家市场监督管理总局特种设备行政许可办公室			
数字代码： (一年内未通过许可决定的自动失效。)	办理人员（签字） 日期		

Announcement No.22 of SELO

Announcement on Regulating the Digital Code Management of Gas Cylinder Manufacturers

In order to unify the digital code management of gas cylinder manufacturers at home and abroad, according to the relevant requirements of the *Technical Specification for Safety of Gas Cylinders (TSG 23-2021)*, the application procedures, publicity and inquiry of the digital code of gas cylinder manufacturers are stipulated as follows.

1. Application Procedure

(1) Application

When its application of the Special Equipment Production Licensing is accepted, the gas cylinder manufacturer shall submit an Application Form for Digital Code of Gas Cylinder Manufacturers to the Special Equipment Licensing Office of State Administration for Market Regulation (hereinafter referred to as SELO) by post or E-mail. The gas cylinder manufacturers who have already got the codes do not need to apply again.

(2) Digital code

SELO shall complete the review of the application within 5 working days, and issue a digital code for the applicant that meets related requirements.

(3) Publicity

The gas cylinder manufacturer shall notify its digital code to CSEI audit team, who will put the digital code in audit report. The licensing authority

shall publish the 3-digit code along with the licensing scope at the *national special equipment publicity information inquiry platform* (<http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>) within 5 working days after license issued, refer to the below screenshot for reference. (Other information on the Production License of Special Equipment People’s Republic of China is unchanged).



2. Query

(1) Domestic applicants: <http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>

(2) Oversea applicants:

<http://english.selo.org.cn/> or <http://cnse.samr.gov.cn/info-pub/pub>

3. Other requirement

The domestic gas cylinder manufacturers who have already got the digital code do not need to apply; the licensing authority shall revise the publicity information according to this announcement.

4. Contact

Liaison: Mr. Li Jingzhen

Tel: 00861059068665

E-mail: selo@csei.org.cn

Annex: Application Form for Digital Code of Gas Cylinder Manufacturers

SELO of SAMR

Jan.28.2023

Notice

This English translation version is for reference only. In case of any discrepancies between English and Chinese versions, the Chinese version shall govern.

Application Form for Digital Code of Gas Cylinder Manufacturers

Company Name			
Registered Address			
Manufacture Address			
Acceptance Decision Number			
Liaison		Telephone Number	
E-mail			
Reason of Application			
Annex			
Acceptance Decision of Special Equipment Administrative Licensing Application			
Declaration			
Our company promises that the above information is complete and true, and we shall bear the consequences of wrong publicity caused by wrong declarations.			
Signature: Date:	Stamp:		
Special Equipment Licensing Office of State Administration for Market Regulation			
Digital Code: (It will expire automatically if the applicant doesn't obtain the licensing approval within one year.)	Responsible Person (Signature) Date:		